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Voorwoord 
Deze maand neemt de Gemeenteraad 
naar wij hopen een goede, weloverwogen 
beslissing over de dorpsvoorzieningen 
Maarn/Maarsbergen. Dat mag verwacht 
worden, zodat er een einde komt aan een 
jarenlange en slepende discussie over dit 
onderwerp. De gemoederen zijn hierover 
behoorlijk verhit geraakt. Laten wij hopen 
dat het besluit van de Raad tegemoet 
komt aan de mening van de meerderheid 
van onze dorpsgenoten en dat de Raad 
niet overstag gaat voor de bedreigingen 
van een enkele groepering uit ons dorp, 
die alleen de focus gericht heeft op het 
eigen belang. 
 
Zoals wij steeds hebben aangegeven, zijn   
goede en toekomstgerichte 
accommodaties voor de scholen en de 
kinderopvang cruciaal. Dat geldt zeker ook 
voor de te ontwikkelen woningbouw, 
waarbij woningen voor starters en 
senioren prioriteit moeten krijgen. 
 
Wat het proces tot nu toe duidelijk 
gemaakt heeft, is dat wij binnen de dorpen 
moeten woekeren met de ruimte die 
voorhanden is als het gaat om 
voorzieningen en woningen, zonder 
daarbij te veel de natuur, die iedere 
inwoner zo waardeert, te schaden. 
 
Tenslotte zullen wij B&W vragen om op 
korte termijn het co-creatie traject met 
alle betrokkenen te evalueren. Wij vinden 
een evaluatie van groot belang voor de 
verdere ontwikkeling van de participatie 
van bewoners binnen de gemeente 
Utrechtse Heuvelrug en in het bijzonder 
Maarn en Maarsbergen. 

 
 
Speelplekken in Maarn en Maarsbergen  
In 2020 heeft de gemeenteraad het 
Beleids- en uitvoeringsplan Spelen 2020-
2030 goedgekeurd. Dit beleidsplan is in 
2022 geamendeerd. Hierin is opgenomen 
dat in Maarn slechts 5 van de 14 
speelplekken en in Maarsbergen 1 
speelplek van de 5 op termijn overblijven. 
De gemeente noemt dit de ‘centrale 
speelplekken’. De andere plekken zijn voor 
initiatieven van inwoners, de zogenaamde 
‘initiatiefplekken’. Zij kunnen het beheer 
van deze locaties van de gemeente 
overnemen onder voorwaarden.  
 
Inmiddels zijn in Driebergen en 
Amerongen inwoners aan de slag gegaan 
met deze ‘initiatiefplekken’. Zij hebben 
stichtingen opgericht en crowd funding 
georganiseerd. De VBMM heeft via een 
artikel in Nieuwsblad De Kaap de inwoners 
van Maarn en Maarsbergen hierover 
geïnformeerd. Ook werd inwoners 
gevraagd om zich te melden als zij een 
bijdrage willen leveren aan de 
initiatiefplekken in Maarn en 
Maarsbergen. Deze oproep heeft enkele 
positieve reacties opgeleverd.  
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Met deze inwoners en een GUH 
commissielid die de bewoners van 
Driebergen en Amerongen heeft 
geadviseerd bij hun stichting, heeft VBMM 
begin november overleg welke 
vervolgstappen te nemen. 
 
Tuindorpweg/bouwplannen Vandenberg 
Onlangs is het Beeldkwaliteitsplan van de 
voorgenomen bouw op het terrein van 
voorheen de drukkerij VandenBerg door 
de gemeente ter inzage gelegd. Het gaat 
hierbij met name om de vormgeving van 
het project in grote lijnen en de inpassing 
in de omgeving. Zoals de 
projectontwikkelaar tijdens de laatste 
bijeenkomst heeft aangegeven, is gekozen 
voor een ontwerp met beeldbepalende 
platte daken.  

 
Vanuit de VBMM is aangegeven dat wij 
bezwaren hebben tegen de hoogte en de 
situering van het hoogste 
appartementengebouw (vier bouwlagen, 
relatief dicht bij het spoor en de A12) en 
ons zorgen maken over de extra 
verkeersdruk op de Tuindorpweg. 
In dit kader hebben wij gevraagd om een 
onderzoek naar geluid en fijnstof. Dit is 
ons toegezegd. Tevens hebben wij op korte 
termijn een gesprek met wethouder 
Haaxma over de verkeerssituatie. Naar 
aanleiding van de discussie over de 
dorpsvoorzieningen pleiten wij voor een 
goed verkeerscirculatieplan om ook 
andere knelpunten binnen Maarn en 
Maarsbergen op te lossen. Wij streven 
ernaar om eind november een avond met 
de wethouder hierover te beleggen in De 
Twee Marken. Wij houden je op de 
hoogte. 

Kapelweg/Buurtsteeg 
Zoals in de vorige Mare al vermeld volgt 
VBMM nauwlettend de ontwikkelingen 
rondom het nieuwbouwproject 
Kapelweg/Buurtsteeg. Hierbij proberen we 
de buurtbewoners aangesloten te houden. 
In de afgelopen tijd waren de 
projectontwikkelaar en architect druk 
bezig om verdere invulling te geven aan de 
eerder gepresenteerde schetsen. Uit 
navraag bij de architect is gebleken dat het 
de bedoeling is om medio november een 
participatie bijeenkomst voor de 
buurtbewoners en andere 
geïnteresseerden te organiseren. Zodra 
hier meer over bekend is, zal dit o.a. op de 
website van VBMM te lezen zijn.  
 
Henschotermeer 
De gemeente Woudenberg heeft recent 
het ontwerp ‘Bestemmingsplan 
Henschotermeer’ ter inzage gelegd. 
VBMM en MMN (vereniging Maarn 
Maarsbergen Natuurlijk) hebben hierop 
een gezamenlijke zienswijze geformuleerd 
en ingediend. VBMM en MMN zien het 
Henschotermeer als een waardevol gebied 
met een functie van ‘dagrecreatie in de 
natuur’. Het ontwerp bestemmingsplan 
legt een extra recreatiedruk op een gebied 
in de omgeving van Maarn waar al een 
hoge recreatiedruk aanwezig is en ook nog 
meer ontwikkelingen zijn voorzien. Wij 
begrijpen dat er voor recreatie bepaalde 
voorzieningen nodig zijn. Deze mogen het 
natuurlijke karakter van het gebied zo min 
mogelijk verstoren of aantasten. Ook 
begrijpen wij dat het beheer van het 
gebied financieel haalbaar moet zijn en 
dat daarom de exploitant inkomsten moet 
kunnen genereren. Die inkomsten moeten 
echter in redelijke verhouding staan tot de 
noodzakelijke kosten die het beheer van 
het gebied met zich mee brengen. 
 
De bedenkingen van VBMM en MMN zijn 
als volgt samen te vatten:  
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• de behoefte en noodzaak van de 
beoogde ontwikkelingen zijn niet 
aangetoond; 

• de voorgestelde ontwikkelingen tasten 
het karakter en de huidige uitstraling 
van het gebied te veel aan;  

• er wordt geen rekening gehouden met 
de cumulatieve effecten van beoogde 
aangrenzende ontwikkelingen; 

• de natuur zal te veel druk van de 
voorgenomen recreatieve ontwik-
kelingen ondervinden waardoor 
ernstige en onherstelbare schade 
dreigt; 

• het onderzoek naar verkeerseffecten 
en parkeren vraagt actualisatie. 

De volledige zienswijze staat op onze site. 
 
Hoe gaat het nu met de energietransitie? 
Onze gemeente werkt samen met 15 
andere gemeenten onder de naam U16 
aan de Regionale Energie Strategie (RES). 
Binnen de RES U16 is een doelstelling 
geformuleerd om 1,8 Twh aan duurzame 
energie op te wekken in 2030. 
  
Realisatie van de ambitie van 1,8 TWh 
wordt voor een belangrijk deel bepaald 
door de aansluitbaarheid op het huidige 
elektriciteitsnet. 
Ons elektriciteitsnet is oorspronkelijk niet 
ontworpen om met een wisselende invoer 
en afname van elektriciteit om te gaan. Als 
de zon schijnt of als het stevig waait, 
wordt er veel elektriciteit opgewekt. Dit 
valt niet samen met de behoefte aan 
elektriciteit op dat moment, terwijl we als 
samenleving steeds meer elektriciteit 
verbruiken door het overstappen van 
fossiele brandstoffen naar elektrische 
oplossingen, zoals elektrisch autorijden, 
warmtepompen en koken op inductie. We 
hebben te maken met netcongestie. Er is 
sprake van netcongestie als de maximale 
hoeveelheid elektriciteit die per kwartier 
over het net verplaatst kan worden, is 
bereikt. 

De sterke groei van opwek van 
hernieuwbare (duurzame) elektriciteit en 
de groei van de elektriciteitsvraag, maakt 
dat het elektriciteitsnet niet overal de 
productie of vraag van capaciteit op het 
net kan voorzien. Voor het 
ontwikkeltempo is de RES gedeeltelijk 
afhankelijk van de realisatie van 
netversterkingen. Niet alles kan direct. Het 
is dan ook zeer de vraag of deze 
doelstellingen in 2030 worden gehaald. 
Het is te hopen dat er in de komende tijd 
op het gebied van innovatie slimme 
oplossingen komen om enerzijds de 
elektriciteit op de slaan en anderzijds ook 
te bekijken hoe vraag en aanbod beter op 
elkaar afgestemd kunnen worden 
  
Inmiddels zijn de samenwerkende 
overheden binnen de RES U16 onderweg 
naar de eerste mijlpaal namelijk het 
vergunnen van projecten uiterlijk in 2025. 
 

  
 
Wat is de stand van zaken op dit moment? 
 De totale opwek met zonnevelden en 
windmolens is op dit moment 0,12 TWh 
binnen de regio. Dat is slechts 6% van het 
totaal. Dat betekent dat in de komende 6 
jaar tot 2030 nog heel veel moet gebeuren 
om deze doelstelling in 2030 te halen. 
 
Dorpsvoorzieningen Maarn Maarsbergen 
September jl. heeft het College van B&W 
een raadsvoorstel ingediend met 
betrekking tot de dorpsvoorzieningen 
Maarn Maarsbergen. Dit bevat het 

https://www.vbmm.nl/geen-categorie/zienswijze-ontwerp-bestemmingplan-henschotermeer/
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resultaat van het werk van de ambtelijke 
werkgroep die in februari 2023 was 
ingesteld om het voorstel van 
DoeMaarnMee en een ‘Renovatie’ 
scenario verder uit te werken. 
Het raadsvoorstel bevat dan ook twee 
varianten: een scenario ‘Planetenbaan’, 
waarin de scholen en de kinderopvang 
verhuizen naar de Planetenbaan en een 
scenario ‘Huidige locatie’, waarbij de 
scholen op hun plaats blijven en de 
kinderopvang verhuist naar het 
Trompplein. In beide scenario’s wordt de 
sporthal gerenoveerd en wordt er een 
bescheidener dorpshuis teruggebouwd op 
het Trompplein. Ook voorzien beide 
scenario’s in de bouw van woningen aan 
de Breeschotenlaan en op het Trompplein. 
In het eerstgenoemde scenario verhuist 
ten slotte de tennisvereniging naar het 
terrein van SVMM. Het college spreekt een 
voorkeur uit voor het scenario 
‘Planetenbaan’.  
Het volledige raadsvoorstel is hier te 
vinden op. 
 
De VBMM heeft op 27 september een 
ledenvergadering georganiseerd om het 
voorstel te bespreken. Er was een 
levendige discussie waarbij argumenten 
voor en tegen de beide scenario’s zijn 
gewisseld. Belangrijke onderwerpen 
waren verkeersproblematiek, woningbouw 
en welk type dan, de onderwijs-
voorzieningen en de grootte van het 
dorpshuis. 
 
Waar iedereen het over eens was, is dat 
de gemeenteraad een beslissing moet 
nemen zodat de uitvoering van de plannen 
niet weer op de lange baan schuiven. 
 
Het VBMM bestuur heeft een zienswijze 
op het raadsvoorstel geformuleerd waarin 
de zaken die tijdens de ledenvergadering 
naar voren zijn gekomen zijn 
meegenomen. De zienswijze, aan alle 

leden toegestuurd, is te vinden op onze 
site. 
 
In het kader van de beeldvorming over de 
dorpsvoorzieningen heeft de 
gemeenteraad op 2 oktober een 
bewonersavond georganiseerd in de 
Ontmoetingskapel in Maarn. Bij deze 
gelegenheid konden alle inwoners van 
Maarn en Maarsbergen hun mening over 
het collegevoorstel geven en vragen van 
raadsleden beantwoorden. Namens de 
VBMM heeft voorzitter Van der Horst de 
zienswijze toegelicht. 
 
Op 9 oktober was in de raad de tweede 
fase van de beeldvorming, waarbij de 
raadsleden vragen stelden aan het college, 
teneinde tot een oordeel over het voorstel 
te komen. De oordeelsvorming heeft 
plaats gevonden op 2 november; op 9 
november neemt de raad een besluit. 
 
 

 
 
 
 
 

https://heuvelrug.notubiz.nl/document/13179505/1/2023-9179_Raadsvoorstel_Uitwerking_scenarios_dorpsvoorzieningen_MM
https://www.vbmm.nl/wp-content/uploads/2023/10/20230930-Zienswijze-VBMM-Dorpsvoorzieningen.pdf

